
Høring - Veileder for arealtildeling, konsesjonsprosess og søknader for vindkraft til havs, og 

forslag til endringer i havenergilova og havenergilovforskrifta. Den ukritiske satsingen på 

vindkraft på land har vist seg svært ødeleggende for naturen, vi ser nå med bekymring på at 

det nå skal flyttes til havs. Havet er vårt viktigste matfat og det genererer til lokale 

arbeidsplasser. I tillegg finnes det et viktig økosystem her som stadig blir utsatt for mer 

press, og ikke vern. Havvind kan påføre de marine økosystemene ubotelig skade. Vi vet at 

mange havforskere, naturvernere og representanter for fiskerinæringen er svært bekymret 

for denne såkalte utviklingen. Trekket ved Utsira Nord går der viktige trekkfugler har sin rute, 

og aktiviteter i havet der sjødyr og fisk ikke er godt nok utredet fra før. På øya Utsira har de 

godt belegg for turisme som kommer for å se sjeldne arter, dette risikerer man å miste 

dersom fugler kolliderer på vei til land, noe det er stor fare for. Sjøpattedyr mister sin 

medfødte egenskap til å navigere etter lyd da turbiner vil forstyrre via sending av lydbølger 

som bærer kraftigere på havoverflaten enn på land. Forurensing av turbiner kan bli 

vanskeligere å fange opp og giftige eksponent risikerer da å ødelegge for det marine 

økosystem. Dette er langt fra bra å satse på, i tillegg som det gir ustabil strøm og høye 

strømregninger til oss forbrukere. Vi mener på lik linje med det Internasjonale Energibyrået 

(IEA) at naturmangfoldet bør utredes før man vurderer å ofre et område til kraftproduksjon. 

Vi ønsker en reversering av ødeleggelser av havet, og et sterkere naturmangfoldsvern også 

til havs! 


